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ÉVKÖZI 5. VASÁRNAP                               C év               1– 4 oldal 

  

Olv.: Iz 6,1-2a. 3-8 – 1Kor 15,1-11 - Lk 5,1-11 

A csodálatos halfogás  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Isten hív bennünket, ezt hangsúlyozni - különösen vasárnap reggel - 

természetes. Isten azt akarja, hogy a közelében legyünk, körülötte legyünk! Isten velünk 
gondolja el a világ sorsát, a világ megváltását! A kereszténység nem vasárnapi kereszténység, 
a kereszténység veszi kezébe a világ sorsát! Üzenete van Istentől: a világ jövőjét úgy akarja 
meghatározni, hogy ez a világ a mi otthonunk legyen. Keresztény jövőnket illetően érezzük 
át, mekkora felelősség az élet! Mit jelent az, hogy egymásért élhetünk, mert a felelősség 
ebben jelenik meg! 

 

Ma Istennek ezt az elhívását vesszük fontolóra! 

 

Külön öröm számomra, hogy Damján testvért tegnap végre hazahoztam! Sok időt töltött 
Ausztriában, Németországban. Higgyünk abban, hogy volt értelme azoknak az éveknek, 
amikor készült az Irgalmas Rendi hívatására, küldetésére. Isten hozott Damján Testvér! 
Otthon vagy, az embernek valahol otthon kell lenni! A világ bármely más országában sem 
leszünk otthon, mert mi ide születtünk! Találd meg itt az utadat, majd feladatot kapsz, az 
emberek éppen elég feladatot adnak az Irgalmas Rendi szerzeteseknek. 

 

A szentmisét Józsefért ajánljuk fel. Születésnapról van szó, ez életünk földi kezdete. Már 
előbb megszülettünk Isten tervében, az emberek nem akadályozták meg, hogy az ember 
világra is jöhetett, Isten gondolata megvalósuljon, megszülethessen valaki. Ez akkora újság, 
amit az ember egy életen keresztül csodál. Isten éltessen Jóska és mindnyájunkat! Kérjük 
Isten kegyelmét, hogy jól érezzük magunkat Isten közelében, meg egymással!  
 

Szentbeszéd 
 

Mindenüket elhagyva követték Őt! 

 

Kedves Testvérek! Nem merem újra kimondani ezt az igazságot! Megrettennénk 
mindannyian, akik itt vagyunk! Ezt hallottuk: Mindenüket elhagyva követték Őt!  
 

A kérdés az: mi mindent kell elhagyni ahhoz, hogy követhessük Őt? 

 

Venni kellene a bátorságot,  
lelkileg megerősödni annyira,  
hogy kimerjük mondani ezt az igazságot!  
Végeredményben mindenünket el kell hagyni,  
ha Isten művében szereplőkké,  
fontos tényezővé akarunk lenni! 

 

Mit jelentenek azok, amiket elhagyunk? 

Mi az, amit nyerünk? 
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Minden relatív!  
Mi az, amit mindenünknek tartunk?  
Mi az, amihez tíz körömmel ragaszkodunk?  
A kérdés az: miért?  
Mindent át kell gondolni! 
Mindent újra kell gondolni! 
A mai vasárnap a meghívások vasárnapja! 

 

Hallottuk Izaiás meghívását, Pál apostol meghívását, Péter meghívását, társai meghívását. Én 
egy kicsit változtatnék, azt mondanám, ez a vasárnap az elhívások vasárnapja!  
 

Ha igazán Isten ügyének szolgálatába akarunk állni, 
akkor mindegyikünket elhív az Isten! 

 

Ez nem a papok ügye, nem a szerzetesek ügye!  
A világ sorsa, az ember sorsa az Isten ügye!  
A kérdés az: Mi engedünk-e az Istennek?  

 

Engedjük-e, hogy Isten elhívjon bennünket 
a világ szolgálatára, egymás életének szolgálatára? 

 

Mit kell elhagyni?  
Gondolkodásunkat tekintve mindent!  
Ha reálisak vagyunk, akkor semmit!  

 

Isten elhív bennünket az ő műve szolgálatára 
Egyen kell elgondolkodni, hogy Istennek nem az a legfontosabb, hogy Péter milyen halász? 
Esetleg ő a főhalász? Na és! Nekünk embereknek nem azon kell elgondolkodni, hogy a 
mindennapi munkánkban, e világi hivatásunkban mire jutunk! Ha valaki a legjobb építész, 
vagy zseniális informatikus. És? Nem erről van szó! Milyen orvos valaki? A munkáját jól kell 
végezni!  
 

Istennél nem ez a legfontosabb! Ez a mindennapi életünk világa, a munka világa. Mi 

emberek a mindennapi munkánk világát sikerorientáltan képzeljük el. Azt hisszük, hogy az 
embernek sikeressé kell válnia ilyen-olyan-amolyan területeken. Legyen!  
 

A munka világa arra való,  
hogy az ember előteremtse azt, 
ami szükséges ahhoz, hogy élni tudjon! 

Isten viszont elhív bennünket - mindegy, 

hogy az élet mely területén teljesítünk! 
 

Isten elhív bennünket az ő műve szolgálatára! 

Mindenkit! 

 

Akiket megkereszteltek, azok erre bólintottak is! Istennek mindennél fontosabb a világ! Isten 
azt várja tőlünk: hajtsátok uralmatok alá, vegyétek kezetekbe a világot, de ne tegyétek tönkre, 
ne használjátok ki! Ez a világ az emberek e világi otthona! Vigyázzatok rá! Miképpen élünk 
ebben a világban, ezzel a világgal? Életünk Isten ajándéka! Hajtsátok uralmatok alá a földet! 
Töltsétek be a földet! Szaporodjatok, sokasodjatok!  
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Az életfelfogásról van szó!  
Mi a fontos az embernek?  

Az ember fölismeri-e, hogy mire való az élete?  
 

Isten azt várja tőlünk, hogy az ő munkatársai legyünk 

 és egymás életét szolgáljuk! 

A világ sem a miénk!  
Az életünk sem a miénk! 

 

Mindent félreértünk!  
A világ nem a mi tulajdonunk! 
Az életünk nem a mi tulajdonunk!  
A világ Istené! Az életünk Istené!  

 

Legfeljebb birtokoljuk a világot!  
Hűségesen kell birtokolni! Nem tehetjük tönkre! Mennyire érzi ezt a világ és érzik ezt az 
emberek maguk is, pontosan azok, akik tönkre teszik a világot, a mi otthonunkat! 
Kizsákmányolják, csak magukra gondolnak! Nem gondolnak a pár milliárd emberre és az 
utánuk jövőkre! 
 

Életünk sem a mi tulajdonunk 
Életünket csak kaptuk hűséges küldetésünk teljesítésére! Birtoklásra! Addig miénk az élet, 
amíg élünk! Adottságaink, sőt az egész életünk arra való, hogy másoknak elajándékozzuk! 
Nem tarthatjuk meg magunknak! Nem élhetünk önző emberi életet! Mindent félreértünk, ha 
így gondolkodunk! 

 

A mai vasárnap ezért az elhívások vasárnapja! 

Isten mindenkit elhív az ő embermentő művének szolgálatára! 

 

Jézus beszáll a bárkába és onnan beszél. A víz fölerősíti a hangot, technikai kérdés. Jézus 
Péternek mondja: emberhalász leszel. A görög Szentírás szerint: ezután embereket fogsz. 
Embereket érsz el és őket ragadod ki és hozod arra az ügyre, ami az ember ügye, ami az 
Istennel közös ügy! 

Az a dolgunk, 

hogy vigyázzunk a világra, 
 vigyázzunk az életünkre és egymás életére! 

Így éljünk! 

 

Erre hív el bennünket az Isten, ebben bontakozik ki az életünk,  
ahogy törődünk a világ sorsával, ahogy törődünk egymással!  
Ez a kérdések kérdése!  
Az összes többi arra való, hogy valamiből megéljünk! 

 

Isten segítségével képesek vagyunk 
Legyünk nyugodtak, egyikünk sem tökéletes, de Jézus ismer bennünket! Isten ismer 
bennünket! Isten segítségével erre képesek vagyunk, egyedül nem! Azért tartunk ott, ahol 
tartunk, mert magunk akarjuk megoldani az életünket. Eltévedünk, rossz helyre célzunk! Oda 
tesszük a hangsúlyokat, amihez nincs köze az életünknek! Hangsúlyt teszünk karrierre, 
sikerre, elismerésre, több pénzre. Nincs köze a lényeghez! Gyengék vagyunk, esendők 
vagyunk, de Isten segítségével képesek vagyunk! Péter megtagadta Jézust és mégis ő a Péter! 
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András, amikor mondják, hogy etessük meg az ötezer embert, Uram, itt öt kenyér van, meg 
két halacska! Jézus megeteti az embereket! Jakab és János édesanyja, amikor az első helyet 
kéri fiainak, akkor megtanulták Jézustól, hogy első hely a szolgálat helye! Tamás a hitetlen is 

leborult, rádöbbent arra, hogy Kivel van szemben és miről van szó! 
 

Mai vasárnap elkezdődik az isteni műnek a kibontása! Ez a megváltás műve! Jézus ezért lett 
Ember, öltött emberi testet, hogy minket rávezessen arra, hogy a teremtett világról, a 
földünkről hogyan gondolkodjunk! Hogyan gondolkodjunk az életünkről és egymás életéről! 
Ha komolyan vesszük, akkor rádöbbenünk, hogy ezért születtünk! Az összes többi mellékes! 
Ha az ember ezt nem érti meg, nem fogja fel, akkor zsákutcában menetel és neki megy a 

falnak. Isten velünk van! Isten azt akarja, hogy szövetségesei legyünk!  
 

Kezdődik hamarosan nagyböjt, amikor ez a titok kibontakozik számunkra! 

Ha ebből valamit fölfogunk, akkor van remény arra, hogy értelmes életet élünk! 

 

+  A M E N  + 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Kérjük Isten kegyelmét, hogy legyen bátorságunk elfogadni Isten 
elhívását! A dolgunkat, a munkánkat tegyük odaadóan, áldozatosan, de nehogy célt 
tévesszünk, mintha ebben kellene kiteljesedni az életünknek! Legyenek örömeink, 

eredményeink, de igazi feladatunk a világra vigyázni és az életet vigyázni! 

 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Az áldással befejeződik a szentmise. Kérjük Isten áldását, mert 
szükségünk van rá, a magunk erejéből csak emberi eredményeink lehetnek. Isteni 

eredményekre van szüksége a világnak. Csak aki sikeres, azt gondoljuk igazán 
eredményesnek. Legyen bátorságunk arra, hogy tudjuk helyre tenni a dolgokat! A feladataink 
fontosak, azokat becsületesen, odaadóan kell végezni, meg kell tenni, mert nem lehetünk 
naplopók, ingyen élők, de nem erre születtünk! Amire igazán szükségünk van, az ennél több!  
 

Arra születtünk, hogy Isten gondolatát, tervét megvalósítsuk! 

Vigyázzunk a világra és vigyázzunk egymás életére! 

Ezért születtünk! 

 

Isten áldása segítsen bennünket ebben! Balázs áldás lesz egyszerre az egész közösség részére. 
Ezen a héten már hamvazószerda van, szigorú böjti nap. Elkezdődik a nagyböjti idő, ennek az 
isteni titoknak a kibontása. Ezen a héten 11-én lesz a betegek világnapja, a kórház 

kápolnájában gondoljunk erre. Ezen az estén jó lenne, ha minél többen szentmisén való 
részvétellel ünnepelnénk! Isten segítségét kérjük, hogy emberi arcunkat el ne veszítsük, 
miközben a betegség terheit hordozzuk! Nem kis feladat! 
 

Szent Balázs vértanú püspök közbenjárására 

őrizzen meg titeket Isten a torokbajtól és minden más bajtól 
az Atya, a Fiú és a Szentlélek nevében! 

 


